

General Director (National Gallery Prague)

The Ministry for Culture of the Czech Republic
is advertising the post of

General Director of the National Gallery in Prague

Required qualifications:

- university degree
- overall familiarity with all periods of the history of art
(advantageous are educational and academic activities as well as publications in this or related disciplines)
- basic knowledge of the legal system of the Czech Republic
- active knowledge of Czech and English (advantageous is the knowledge of further languages)
- experience of working in a leading position for at least five years
(advantageous is the experience of leading a cultural institution)
- familiarity with the organisational principles of publicly subsidised institutions
- managerial and organisational skills
- skills in communicating with the art-historical community as well as the general public
- untarnished reputation

Your application must include:

- advertisement reference
 - name, surname, title, date and place of birth, nationality, private address, number of passport/ID card, contact address, telephone, email, date, personal signature
 - C.V.
 - exposé on the aims and objectives of the institution and its positioning within society (not more than 15 standard pages), engaging in detail with concepts on
- the professional administration of the collections**
- the presentation of the collections (permanet collections, exhibitions etc.)
- purchasing policy**
- the organisational structure
- personnel policy**
- museum education

research activities

fundraising and administration

* a possible change of the institution's organizational status, if considered beneficial

- covering letter

- agreement with the processing of personal data in accordance with § 5 clause 2 of law no. 101/2000

- verified copies of degree certificates

- police clearance certificate dated not further than three months ago

The application ? including covering letter, c.v. and conceptional ideas and aims regarding the National Gallery ? must be submitted in Czech and English and sent via registered mail within 20 days after the announcement of this advertisement so as to ensure the reception of all documents by the Ministry for Culture of the Czech Republic no later than 31 March 2010, 12:00 hours:

Odbor ochrany movitého kulturního d?dictví, muzeí a galerií

Ministerstvo kultury ?eské republiky

Maltézské nám?stí 1

118 11 Praha 1

Kennwort: NG-KONKURZ-NEOTEVÍRAT

reference:

Applicants may obtain the relevant documents (Law on the foundation of the National Gallery no. 148/1949, statute of the National Gallery) and annual reports of the National Gallery (www.ngprague.cz) from the following address:

Kontakt M. A. Hana Prixová Dvorská, tel. 00420 - 257 085 461, E-Mail: hana.prixova@mkcr.cz.

Das Kulturministerium der Tschechischen Republik schreibt die Stelle des

Generaldirektors der Nationalgalerie in Prag aus.

Notwendige Voraussetzungen:

- abgeschlossenes Hochschulstudium

- Überblick über den Gesamtbereich des Fachs Kunstgeschichte (pädagogische, publizistische und wissenschaftliche Tätigkeit im Fach oder verwandten Bereichen vorteilhaft)

- Grundkenntnisse des Rechtssystems der Tschechischen Republik

- aktive Kenntnisse der tschechischen und englischen Sprache (Kenntnisse weiterer Fremdsprachen vorteilhaft)

- mindestens 5jährige Praxis in leitender Funktion (Leitungspraxis in einer kulturellen Einrichtung vorteilhaft)
- Kenntnis der grundlegenden Funktionsprinzipien staatlich finanziertener Institutionen
- Qualitäten im Management und organisatorische Fähigkeiten
- Fähigkeit zur Kommunikation mit der Fachöffentlichkeit und den Medien
- Untadeliger Leumund

Ihre Bewerbung muss beinhalten:

- Kennwort der Ausschreibung
- Name, Vorname, Titel, Geburtsdatum, Geburtsort, Staatsangehörigkeit, Wohnadresse, Personalausweis-Nummer, Kontaktadresse, Telefon, E-Mail, Datum, eigenhändige Unterschrift
- Tabellarischer Lebenslauf
- Vorstellung der Ziele und der Positionierung der Institution in der Gesellschaft (Exposé von höchstens 15 Normseiten DIN A 4) mit ausführlicher Behandlung der Konzeption

der fachlichen Verwaltung der Sammlungen

der Präsentation der Sammlungen (ständige Ausstellungen, Sonderausstellungen etc.)

der Erwerbungspolitik

der organisatorischen Struktur

der Personalpolitik

der Museumspädagogik

der Forschungstätigkeit

zusätzlicher Finanzierung und der Verwaltung

* eventueller Umstrukturierung in einen anderen Organisationsstatus, sofern ein solcher günstig erscheint

- Motivationsbrief (Anschreiben)
- Einverständnis mit der Bearbeitung der persönlichen Angaben laut § 5 Abs. 2 des Gesetzes Nr. 101/2000.
- beglaubigte Kopien der Urkunden der Studienabschlüsse
- polizeiliches Führungszeugnis nicht älter als drei Monate

Die Bewerbung einschließlich Anschreiben, Lebenslauf, konzeptioneller Vorstellungen und Ziele bezüglich der Nationalgalerie ist auf tschechisch und englisch einzureichen. Per Einschreiben innerhalb von 20 Tagen nach der Veröffentlichung dieser Ausschreibung, damit die Unterlagen spätestens am 31. 3. 2010 um 12 Uhr beim Kulturministerium der Tschechischen Republik eingehen:

Odbor ochrany movitého kulturního ddictví, muzeí a galerií

Ministerstvo kultury ?eské republiky

Maltézské nám?stí 1

118 11 Praha 1

Kennwort: NG-KONKURZ-NEOTEVÍRAT

Interessenten können die Unterlagen für die Bewerbung (Gesetz über die Gründung der Nationalgalerie Nr. 148/1949, Statut der Nationalgalerie) und Jahresberichte der Nationalgalerie (www.ngprague.cz) unter der folgenden Adresse erhalten:

Kontakt M. A. Hana Prixová Dvorská, tel. 00420 - 257 085 461, E-Mail:
hana.prixova@mkcr.cz.

Quellennachweis:

JOB: General Director (National Gallery Prague). In: ArtHist.net, 07.03.2010. Letzter Zugriff 18.01.2026.
<<https://arthist.net/archive/32403>>.